
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Piotra Kaletê
na 43. posiedzeniu Senatu
w dniu 5 listopada 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Macieja Nowickiego

Na moje rêce zosta³o skierowane stanowisko burmistrza Halinowa, dotycz¹ce proœby o podjêcie dzia-
³añ legislacyjnych umo¿liwiaj¹cych wprowadzenie przez rady gminne systemowych, obligatoryjnych za-
sad gospodarowania odpadami.

W uzasadnieniu czytamy.
Na terenie miasta i gminy Halinów wystêpuj¹ liczne przypadki zaœmiecania odpadami komunalnymi

terenów zieleni miejskiej, podrzucania œmieci do przyulicznych koszy oraz do okolicznych lasów. Z tego
powodu zale¿a³oby mi na skutecznym i radykalnym uregulowaniu gospodarki odpadami komunalnymi
na terenie ca³ej gminy Halinów poprzez zastosowanie takich samych narzêdzi i mechanizmów zarz¹dza-
nia, jakie posiadaj¹ gminy w innych krajach Unii Europejskiej.

Proponujê wprowadziæ korzystne dla gminy i mieszkañców rozwi¹zania:
– ujednoliciæ i zmniejszyæ koszty w przeliczeniu na jednego mieszkañca;
– zlikwidowaæ zjawisko podrzucania œmieci do œmietniczek ulicznych, pojemników na selektywn¹

zbiórkê lub pojemników przy budynkach wielorodzinnych;
– ograniczyæ do minimum proceder spalania odpadów komunalnych w piecach c.o.;
– zlikwidowaæ przyczyny powstawania tzw. dzikich wysypisk;
– wprowadziæ powszechn¹ segregacjê odpadów w zakresie plastiku, papieru, szk³a i puszek;
– doprowadziæ do sytuacji, w ramach której odpady komunalne wywo¿one by³yby z ka¿dej posesji

w iloœci rzeczywistej, w jakiej powstaj¹ w gospodarstwach domowych.
W zwi¹zku z powy¿szym zwracam siê do Pana Ministra z zapytaniem, czy resort, którym Pan kieruje,

rozwa¿a podjêcie dzia³añ zmierzaj¹cych do wprowadzenia proponowanych rozwi¹zañ.

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




